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جزییات نرخ انواع روغن در بازار؛

حاشیه سود تولیدکنندگان به صفر 
رسیده است

معاون وزیر راه شهرسازی عنوان کرد؛

گروه اقتصادی -دبیر انجمن صنفی صنایع روغن نباتی خاطر نشان کرد: به 
نظر می رسد که کاهش قیمت روغن دیگر تکرار نشود چراکه نرخ دلار و قیمت  
روغن خام در بازارهای جهانی ثابت نمانده است از این رو کارخانه های تولیدی 
این توان را ندارند که بخواهند کاهش قیمت دوباره اعمال کنند. امیر هوشــنگ 
بیرشــک با اشاره به نوســان های محدود در نرخ ارز نیمایی، گفت: روغن با ارز 
نیمایی وارد کشور می شود و از آنجایی که این ارز در هفته های اخیر 2 تا  3هزار 
تومــان تغییر نرخ را تجربه کرد این تغییر چندان در نرخ روغن تاثیر نمی گذارد. 
وی با بیان اینکه حاشیه سود به صفر رسیده است، خاطر نشان کرد: قیمت  روغن 
تثبیتی است و ما افزایش قیمتی برای روغن اعمال نخواهیم کرد این در حالیست 
که ادامه کار با این شرایط سخت شده است. دبیر انجمن صنفی صنایع روغن نباتی 
در پاسخ به پرسش که در ماه های گذشته تولیدکنندگان 10 درصد قیمت روغن 
مصرفی را کاهش دادند به نظر شــما آیا این امکان وجود دارد که باز هم شــاهد 
کاهش قیمت روغن باشیم؟ تصریح کرد: به نظر می رسد که این اتفاق دیگر تکرار 
نشود چراکه نرخ دلار در بازار ایران و قیمت  روغن خام در بازارهای جهانی ثابت 
نمانده اســت از این رو کارخانه های تولیدی این توان را ندارند که کاهش قیمت 

جدیدی را اعمال کنند.
همچنین در این رابطه داود فکوری ، با اشــاره به آخرین نرخ  روغن مایع 
در بازار، گفت: سرخ کردنی 810 گرمی 62 هزار و 500 تومان، پخت و پز 810 
گرمی 59 هزار و 400 تومان، پخت و پز 1 کیلو و 300 گرم 96 هزار و 300 تومان، 
پخت و پز 1 کیلو 620 گرم 115 هزار و 100 تومان بفروش می رسد. وی ادامه داد: 
قیمت روغن 5 کیلویی جامد 365 هزار و 400 تومان است. تقاضا برای مصرف 
روغن جامد در خانواده های پایین شــهر به مراتب بیشتر است و خانواده های که 
فرهنگ مصرف روغن مایع را دارند حتی با افزایش قیمت این کالا نمی تواند آن 
را جایگزیــن روغن جامد کنند. فکوری با بیان اینکه تقاضا برای مصرف روغن 
تغییر نکرده است، گفت: روغن جزو کالاهای اساسی سبد خانوارهاست از این رو 
مصرف آن را حذف نمی کنند. این فعال صنفی با اشــاره به کاهش 10 درصدی 
نرخ روغن از سوی تولیدکنندگان، خاطر نشان کرد: بازار بعد از این کاهش نرخ 
به مانند گذشــته شــد و این امیدواری وجود دارد که بازار آرام آرام به روال سابق 
خود باز گردد. رئیس اتحادیه ســوپرمارکت داران اضافه کرد: فاصله 3 تا 4 هزار 
تومانی نرخ یک برند باعث می شود که تقاضا برای خرید آن افزایش پیدا کند؛ و 
اگر تولیدکنندگان 5 درصد قیمت ها را کاهش بدهند می توان امیدوار به افزایش 
مصرف بود. فکوری در پاســخ به این پرسش که آیا بازار تامین است؟ گفت: در 
بحث تامین روغن جامد و مایع در بازار هیچ کمبودی وجود ندارد و کالا به وفور 

در بازار موجود است.

گروه اقتصــادی - علی جدی 
در پاسخ به این پرسش که آیا مجلس 
نظارتی بر بــازار خودرو اعمال کرده 

تا از این شــرایط آشفته خارج شود؟ 
گفت: تــا زمانی که تولیــد و عرضه 
خودرو افزایش پیدا نکند همین روال 

در بازار ادامه خواهد داشت.
وی با اشاره به تلاش های مجلس 
برای همــوار کردن مســیر واردات 

خودرو، افزود: مجلس به دولت فشار 
وارد کرد تا واردات خودرو را تسریع 
بدهد و بخشــی از نیاز بازار از طریق 
واردات تامین شود؛ مطابق با آخرین 
اخباری که به مجلس رســیده است 
بخشــی از خودروها وارد گمرکات 

می شوند.
این نماینده مجلــس ادامه داد: 
مجلــس افزایــش تولید از ســوی 
خودروسازان را ماه به ماه رصد می کند 
هــم اکنون بخشــی از افزایش تولید 
اتفاق افتاده اســت. همچنین مجلس 

دولت را تحت فشــار قرار داده است 
که از صنعت خودروســازی خارج و 
خودروسازی را به بخش خصوصی 

واگذار کند.
به گفته جدی؛ ســالیانه کشور 
به یک میلیون و 500 هزار دســتگاه 
خودرو نیاز دارد این در حالیســت که 
سالیانه یک میلیون دستگاه تولید و در 
بازار عرضه می شــود تردیدی وجود 
ندارد کــه در این شــرایط خودرو، 
کمیــاب و قیمــت آن افزایــش پیدا 

می کند.

وی افزایش قیمــت خودرو را 
به دلال بازی ها در بازار نســبت داد و 
افــزود: مجلس نمی توان برای کنترل 

دلالی ها اقدامی انجام دهد.
نماینده خراســان شــمالی در 
پاســخ به این پرسش که افزایش نرخ 
خــودرو تا چه میزان متاثــر از تورم 
موجود در کشور است؟ خاطر نشان 
کرد: اســتیضاح وزیر اقتصاد از سوی 
نمایندگان مجلس امضا شــده است؛ 
دولت باید پاســخگو باشد نمی توان 
با طرح این ســخن که حباب در بازار 

ایجاد شده مســائل را منتفی کرد اگر 
حباب داریم چرا ماندگار شده است؟ 
باید این قضیه تعیین تکلیف شــود و 

شرایط را تعدیل کنند.
وی با اشــاره به نوسان های نرخ 
ارز و تاثیر آن در بازار خودرو، افزود: 
عدم انســجام دولت باعث شــد آنها 
نتوانند بازار ارز را مدیریت کند؛ تضاد 
در ســخنان بانک مرکزی زیاد است 
از ســوی ســازمان برنامه و بودجه و 
صندوق توســعه ملی خودمختارانه 
عمل می کننــد و این عدم هماهنگی 
این شــرایط را ایجاد کرده اســت؛ به 
عبــارت دیگر در بدنــه دولت یک 
انسجام اقتصادی دقیقی وجود ندارد و 
انتظار داریم که دولت در زمینه انسجام 

حرکتی انجام بدهد.
جدی با بیــان اینکه نمایندگان 
مجلس در جلســه اســتیضاح وزیر 
صمت درباره مســائل اصلی حوزه 
صنعت از او پرســش کردند، گفت: 
وزارت صمــت بســیاری از بازارها 
از جمله فولاد، پتروشــیمی ها، لوازم 
خانگی، ســیمان و ... را تعدیل کرده 
است اما فاطمی امین نتوانست مجلس 

را در بحث خودرو قانع کند و کارت 
زرد در ایــن زمینه دریافت کرد. مردم 
در بحث خــودرو رضایت ندارند و 
مجلــس هم باید پیام مــردم را انتقال 
بدهد. ایــن نماینده مجلس ادامه داد: 
پیش بینی ها حاکی از این مهم اســت 
که در تابستان سال آینده بازار خودرو 
منطقی تــر شــود و در بحث عرضه 
خودرو به مانند 4 ســال قبل شــویم. 
زمانی کــه عرضه افزایــش پیدا کند 
قیمــت  آن نیز متعادل می شــود و با 
عرضه خودرو از سوی خودروسازان 
تقاضا برای خرید در بازار کاهش پیدا 

می کند.
جدی با بیان اینکه کمیســیون 
صنایع و معادن مجلس موافق عرضه 
خــودرو در بورس نیســت، گفت: 
عرضــه بر تقاضــا باید جلــو بیفتد 
ســپس تنظیم قیمت صورت بگیرد. 
ســایپا بدون قرعه کشی چند خودرو 
را عرضــه می کند آیا این خودروها را 
باقیمت حاشیه بازار  فروخته می شوند 
یا بــه قیمت کارخانــه؟  اگر عرضه 
افزایش پیدا کند و نیاز کمتر از عرضه 

شود قیمت ها متعادل می شود. 

استیضاح وزیر اقتصاد کلید خورد؛

عدم انسجام دولت باعث 
شرایط بازار ارز است

نایب رئیس دوم کمیسیون صنایع و معادن مجلس خاطر نشان کرد: استیضاح وزیر اقتصاد از سوی نمایندگان مجلس
 امضا شده است؛ دولت باید پاسخگو باشد نمی توان با طرح این سخن که حباب در بازار ایجاد شده مسائل را منتفی کرد 

اگر حباب داریم چرا ماندگار شده است؟ باید این قضیه تعیین تکلیف و شرایط را تعدیل کنند.

گروه اقتصــادی - وزیر امور  
اقتصــادی و دارایــی اعلام کــرد: از 
ابتدای دی ماه نخســتین مجوزهای 
دســتگاه هایی که همکاری نداشتند، 
از طریــق درگاه ملــی مجوزها صادر 

خواهد شد.
در  خانــدوزی  سیداحســان 
حاشــیه بازدید از پژوهشــکده امور 
اقتصــادی در جمع خبرنگاران اظهار 
کرد: از پژوهشگران برتر پژوهشکده 
امور اقتصــادی و همچنین معاونت 
سیاســت گذاری اقتصــادی وزارت 
اقتصــاد که پژوهش هــا و تحقیقات 
ارزشمندی در زمینه ارتقای تصمیمات 
اقتصــادی و سیاســت گذاری های 

اقتصادی داشتند، امروز به مناسبت هفته 
پژوهش تقدیر شــد، چراکه معتقدیم 
نمی توان هیچ تصمیم اقتصادی مهمی 

را مگر از مسیر پژوهش اتخاذ کرد.
وی افزود: هــر تصمیمی که از 
حوزه های مختلــف اقتصادی مانند 
بودجه، مالیات و . ... باید اتخاذ کنیم، باید 
متکی بر یک سند مطالعاتی و مساعدت 
گرفتن از نهادهای دانشگاهی و استادان 

و نخبگان باشد.
وزیر اقتصاد در خصوص آخرین 

وضعیت مجوزهای کســب و کار و 
درگاه ملــی مجوزها بیان کرد: صدور 
مجوز از طریق درگاه ملی مجوزهای 
کسب و کار از اوایل فروردین ماه امسال 
آغاز شد، اما برخی دستگاه ها که هنوز به 
درگاه ملی مجوزها متصل نشده بودند 
و یا صدور مجوز را خارج از دستگاه و 
از مسیر دیگری انجام می دهند، حداکثر 
تــا پایان آبان ماه مهلت داده بودیم تا به 

درگاه ملی مجوزها متصل شوند.
خانــدوزی ادامه داد: متاســفانه 

برخی دستگاه ها عدم همکاری داشتند، 
البته برخی بــرای این عدم همکاری 
دلایلی مانند دلایل فنی و ... داشتند؛ در 
نهایــت وعده دادیم که از پایان آذر ماه 
درگاه ملی مجوزها شروع به جایگزینی 
مجوزهایی که توسط دستگاه ها بدون 
اتصال به درگاه صادر شده بود، کند و 
از ابتدای دی ماه نخســتین مجوزهای 
دســتگاه هایی که همکاری نداشتند، 
از طریــق درگاه ملــی مجوزها صادر 

خواهد شد.

مجوزهای مرتبط با مشاغل  
خانگی به شــکل کاملًا ثبت محور 

صادر می شوند
وی در خصــوص مجوزهــای 
ثبت محــور توضیــح داد: مجوزهای 
مرتبط با مشاغل خانگی به شکل کاملًا 
ثبت محور صادر می شوند، اما علاوه بر 
مجوزهای مشاغل خانگی، برخی دیگر 
از مجوزها نیز ثبت محور شده اند تا افراد 
به سادگی و تنها با ثبت مشخصات در 
درگاه ملی مجوزها، مجوز فعالیت خود 

را دریافت کنند و نظارت دســتگاه ها 
فقط پســینی و به بعد از صدور مجوز 
موکول شود و در هفته های آینده شاهد 

صدور این مجوزها خواهیم بود.
وزیــر اقتصــاد در خصــوص 
انضباط مالی دولت و استانداردسازی 
حساب های دولتی گفت: یکی از امور 
کامــلًا موثر در انضبــاط مالی دولت، 
موضوع انتقال حســاب های فرعی به 
حســاب واحد خزانه است و امسال 
تابستان به درجه ای از استانداردسازی 

در این زمینه رســیدیم که به جز چند 
دستگاه مانند برخی دانشگاه های علوم 
پزشــکی و... حساب های فرعی بقیه 
دســتگاه ها و نهادها مســدود شده و 
همه حساب های فرعی آنها به صورت 
متمرکز به حساب واحد خزانه منتقل 

شد.
خاندوزی ادامــه داد: در هیات 
دولــت نیز رئیس جمهور بر این مورد 
تأکید داشــت که هیچ استثنایی در این 
زمینه بین دســتگاه های مختلف نباید 

قائل شــد؛ بنابراین از همه دستگاه ها 
می خواهیــم که تــا پایــان دی ماه، 
حساب های فرعی خود را به حساب 
واحــد خزانه منتقل کنند تا حســابی 
بیرون از حســاب واحد خزانه نداشته 
باشیم. وی در این خصوص که آیا این 
مهلت قانونی بوده و قبلًا تا پایان آذر ماه 
مهلت داده بودید، بیان کرد: مهلتی که به 
دستگاه ها داده شده بود، مهلت قانونی 
نبود، بلکه مصوبه هیات دولت بود که 
برخی از دانشــگاه های علوم پزشکی 
مهلت خواســتند تا این اقدام را انجام 
دهند تــا در نهایت این موضوع یکی 
از اســتانداردهای انضباط مالی دولت 

باشد.

وزیر اقتصاد و امور دارایی:

مجوزهای بلاتکلیف دستگاه ها صادر می شود

گروه اقتصــادی - مدیرعامل 
ناوبــری  و  فرودگاه هــا  شــرکت 
هوایی ایران تأکیــد کرد: به کارگیری 
شرکت های دانش بنیان در دستور کار 
شــرکت فرودگاه ها و ناوبری هوایی 

ایران قرار دارد.
مدیرعامل  ســیدی  حمیدرضا 
شــرکت فرودگاه ها و ناوبری هوایی 
ایــران ضمن تبریک هفتــه حمل و 
نقل بــه همه همکاران حــوزه راه و 
شهرســازی گفت: نمایشگاه حمل و 
نقل، لجستیک و صنایع وابسته نشان 

دهنده این اســت که امســال نسبت 
به سال گذشــته از بخش خصوصی 
بیش از پیش دعوت شــده است و این 
بخش حضور پررنگ تری دارد.سیدی 
افــزود: بخش خصوصی نیز از دانش 
روز بیشتری در ارائه پروژه ها استفاده 

کرده است.
وی تصریــح کــرد: شــرکت 
فرودگاه هــا و ناوبری هوایی ایران نیز 
سعی کرده است در کنار ارائه خدمات، 
در همــه حوزه هــا از شــرکت های 
دانش بنیــان دعوت کنــد؛ به عنوان 

مثــال بهره گیری از شــرکت هایی که 
حــوزه کاری آن ها در راســتای باند 
فرودگاه است چراکه عمدتأ باندهای 
فرودگاهی بزرگ کشور قبل از انقلاب 
و توسط شرکت های بزرگ خارجی 
ســاخته شــده اســت اما امروز این 
پروژه های عظیم توسط شرکت های 

داخلی انجام می شود.
مدیر عامل شــرکت فرودگاه ها 
و ناوبــری هوایی ایران خاطر نشــان 
کــرد: مصداق این موضــوع باند 29 
چــپ فــرودگاه مهرآباد اســت که 

یکــی از پروژه های بزرگ شــرکت 
فرودگاه هــا بــود و بــا ارزش ریالی 
حــدود ۷50 میلیارد تومــان یک ماه 
پیش به بهره برداری رســید که توسط 
یک شــرکت ایرانی و با دانش روز و 
بالاتریــن اســتانداردهای دنیا انجام 
شد.  وی تشریح کرد: شرکت یادشده 
عــلاوه بر انجام این پــروژه عمرانی 
با انتشــار یک کتــاب، دانش تولید و 
ساخت این باند را نیز به دانشجویان و 
دانش پژوهان رشته عمران عرضه کرد.
شــرکت فرودگاه ها و ناوبری هوایی 

ایران تلاش کرده در این نمایشــگاه از 
شرکت های دانش بنیان و دانش محور 
و دیدگاه های وزیر مبنی بر استفاده از 
بخــش خصوصی بهره بگیرد و به کار 

گیری بخش خصوصی در پروژه های 
عمرانی و پروژه های تولید تجهیزات 
فنی انجام شــده که در غرفه شرکت 

فرودگاه ها قابل ملاحظه است.

گروه اقتصادی - دبیرکل انجمن 
صنایع لوازم خانگی با بیان اینکه چین 
و ترکیه، رقیب ایران در بازار اوراســیا 
هستند، گفت که با توجه به افزایش نرخ 
ارز و نیاز واحدهای تولیدی به سرمایه 
در گردش، صنایع مــادر باید فروش 

اعتباری را از سر بگیرند.
عباس هاشمی در نشست خبری 
با بیــان اینکه صنعت لــوازم خانگی 
صنعت دوم کشــور بعــد از خودرو 
اســت، اظهار کرد: 285 واحد صنعتی 
تولید محصول و قطعات وابسته که 90 
درصد بازار را در اختیار عضو انجمن 
هســتند. همچنیــن در صنعت لوازم 
خانگی  حدود 280 هزار نفر اشــتغال 
مستقیم و یک میلیون نفر اشتغال غیر 
مستقیم دارند و سابقه این صنعت بالای 

۷0 سال است.
وی بــا بیان اینکــه گردش مالی 
صنعت در ســال  6.5 تا ۷ میلیارد دلار 
است، تصریح کرد: از جمله مزیت های 
ایران در این حوزه، تنوع محصولات و 
بازار گسترده داخلی و منطقه ای است. 

منطقه اطراف ایران ســالانه 3۷ تا 38 
میلیارد دلار واردات لوازم خانگی دارد 
و این پتانســیل در کشور وجود دارد با 
توجه به نرخ پایین دســتمزد، مزیت 
حمل و نقل بخاطر موقعیت جغرافیایی 
و نرخ ارزان انرژی بازار داخل و منطقه 

را پوشش دهد.
به گفته دبیــر کل انجمن صنایع 
لوازم خانگی عمق ساخت داخل در این 
صنعت به طور متوسط ۷0 تا ۷5 درصد 
است. در گروه تلویزیون عمق ساخت 
داخل 35 درصد اما در اقلام گازسوز تا 
100 درصد است. در یخچال و فریزر و 
لباسشویی نیز 65 تا ۷5 است. همچنین 
سهم ارزش افزوده لوازم خانگی از کل 
ارزش افزوده صنعت، 1.4 درصد است 
که به دلیل فشــار هزینه مثل نرخ ارز و 
قیمت گذاری دســتوری سیر نزولی 

داشته است.
امکان تامین ۸۰ درصد نیاز 

بازار در داخل
وی در ادامــه ضریب عملیاتی 
صنعت لوازم خانگی را 80 تا 85 عنوان 

کــرد و گفت که معنی این ضریب این 
اســت که 80 تا 85 درصــد نیاز بازار 
توسط تولیدات داخلی امکان پوشش 

را دارد.
هاشــمی همچنین نیــار ارزی 
بــه مقیاس ســال 1400 را حدود 1.3 
میلیــارد دلار عنوان کرد و گفت: یعنی 
بــرای تولید همان میزان ســال 1400 
به 1.3 میلیــارد دلار ارز نیــاز داریم. 
صادرات سالانه نیز 350 تا 400 میلیون 
دلار است که نشان می دهد تراز ارزی 
صنعت منفی است. برای مثبت کردن 

تراز نیاز است به صادرات فکر شود
فــروش  مــادر  صنایــع 

اعتباری را راه اندازی کنند
وی با بیان اینکه عمده مشکلات 
که ســد راه توسعه صنعت و صادرات 
است، عدم اطمینان واحدها از استمرار 
تامین مــواد اولیه اســت، اظهار کرد: 
در بخــش فولاد، مــس، آلومینیوم و 
پتروشیمی تغییر مدام نرخ ارز و میران 
عرضه در بورس کالا باعث شــده به 
لحاظ کمی و کیفــی تامین مواد اولیه 

دچار نوســان باشــد و امکان نوشتن 
قراردادهای بلند مدت نیست. شاه بیت 
مشکلات تورم است. همچنین تفاوت 
نرخ ارز آزاد با نرخ ارز نیما آسیب جدی 
به صادرات می زند. تحریم ها هم باعث 
افزایش هزینه مبادلات، محدودیت نقل 
و انتقال ارز، محدود شدن همکاری با 
شــرکا و غیره شده و در این ششرایط 
بانک هــا نیز به دلیل محدودیت منابع، 
سیاســت های انقباضــی در پیــش 

گرفته اند.
به گفتــه وی  در شــرایطی که 
افزایش هزینه تولیــد باعث افزایش 
نیاز به ســرمایه در گردش صنایع شده 
و بانک هم  سیاست انقباضی  در پیش 
گرفتــه، باید صنایع مــادر مثل فولاد، 
مس، پتروشیمی و ... سیاست فروش 
اعتباری را راه اندازی کنند. اما این مواد 
در بــورس به صــورت نقدی عرضه 

می شود.
هاشــمی درباره موانــع خرید 
اعتباری از شرکای خارجی نیز گفت: 
در ســال های قبل حتی امکان خرید 

دو یاله از شــرکای خارجــی بود. اما 
الان چون جزو اف ای تی اف نیســتیم 
و اتهامــات حمایت از تروریســم را 
مطرح  کرده اند این امکان نیست. البته 
دچار خودتحریمی هم هســتیم چون 
بانک مرکزی هم می گوید منشــا ارز 
باید مشخص باشــد. بنابراین فروش 
اعتبــاری از این طریق هم از بین رفته 

است.
وی با اشــاره به افزایش نرخ ارز 
نیمایی به نزدیک به 35 هزار تومان در 
روزهای اخیــر، گفت: قیمت گذاری 
دســتوری در این شرایط مشکل ساز 
اســت. واردات در ســال های اخیر 
ممنوع بــوده، اما قاچاق جای واردات 
را گرفتــه اســت. اما عــادت کردیم 
همزیستی مسالمت آمیز با قاچاق داشته 
باشیم. وزارت کشور مجوزهایی برای 
واردات به مناطق مرزنشــین داده که 

امسال حتی بیشتر شده و برخی کامل 
از حقوق ورودی معاف شدند. در این 
شرایط باید نظارت بر سهمیه مجوزها 

صورت گیرد. 
وی همچنیــن دربــاره عرضه 
قطــره چکانی واحدهــای تولیدی، 
گفت: منطقی نیســت که گفته شــود 
تولیدکننــدگان احتکار می کنند چون 

نیاز به سرمایه در گردش دارند.
چین و ترکیه، رقیب ایران در 

اوراسیا
هاشــمی در ادامه با اشاره به بازار 
اوراسیا، اظهار کرد: سالانه این کشورها 
300 میلیارد دلار واردات دارند که 90 
درصد بازار مربوط روسیه است. قبلا به 
لحاظ استانداری ورود به روسیه سخت 
بــود، اما الان با توجه به تحریم ها بازار 
روسیه بازار خوبی برای صنعت کشور 
ما اســت. اما چین و ترکیه رقیب ایران 

در ایــن بازار هســتند. اگر از این 300 
میلیارد، سه درصد هم بگیریم نزدیک 
10 میلیارد ارزش صادرات خواهد بود.
وی همچنین با بیان اینکه به دلیل 
رکود نسبی در بازار، تولیدکنندگان به 
فروش اعتباری روی آورده اند، درباره 
جدیدترین وضعیت اوراق گام گفت: 
در گذشــته وزارت صمت اوراق گام 
را منتشر کرد که فرآیند زنجیره تامین 
را بدون گــردش نقدینگی مدیریت 

می کند.
 به این شکل که بعد از اعتبارسنجی 
اوراق می گیرید و بــرای خرید از آن 
اســتفاده می کنید. امل اوراق گام برای 
صنایع مادر کارایی دارند، اما در لوازم 
خانگی که در گیــر تامین کننده های 
مختلف اســت، شاید نهایت 9 درصد 
مشکلات را به دوش بکشد. در نهایت 
این اوراق چون قابلیت تنزیل در بورس 

داشت به بیراهه رفتند و متوقف شد. اما 
درخواست کردیم  دوباره راه بیوفتد تا 

به بخشی از مشکلات کمک کند.
تاریخ نمایشگاه بین المللی 

لوازم خانگی اعلام شد
هاشــمی با بیــان اینکــه یکی 
از پارامترهــای صــادرات برگزاری 
نمایشگاه اســت، اظهار کرد: بیست 
و دومین نمایشــگاه بین المللی لوازم 
خانگــی از 29 آذر تــا 2 دی برگــزار 
می شــود. 516 شرکت ثبت نام نهایی 
کردند هشــت برنــد خارجی اس و 

پاویون چین هم هفت شرکت دارد.

گــروه اقتصــادی - معاون 
حمل ونقل وزارت راه و شهرسازی  
با تاکید بر لزوم سرمایه گذاری بخش 
خصوصی اظهار کرد: تلاش شده که 
در احکام دائمی کشور، موضوعات 
مربوط بــه تامین ســرمایه گذاری 
در  ســرمایه گذاران  شــرکت  و 
فعالیت هــای حمل و نقلــی آورده 
شــود تا آنها بتوانند با نگاه دائمی تر 
و تضمین بیشتری به سرمایه گذاری 

نگاه کنند.
شــهریار افندی زاده اظهار کرد: 
روز  26 آذر یــادآورر تلاش هــای 
افرادی اســت که به فرمان حضرت 
امام پاسخ دادند و توانستند کالاهای 
اساســی را از بنادر جنوبی ایران در 
زمان جنــگ تحمیلی حمل کنند که 
تاثیر بســیاری در معیشت مردم در 
آن زمان داشــت؛ از این رو در سال 
13۷6 روز 26 آذر بــه عنــوان روز 
حمــل و نقل نامگــذاری و بعدها از 
ایــن روز تــا اول دی مــاه به عنوان 

هفتــه حمل و نقل نامگذاری شــده 
  و روز اول دی مــاه نیــز روز راهدار 

است.
وی بــا بیــان اینکه ششــمین 
نمایشــگاه حمل و نقل امروز افتتاح  
شد و تا 29 آذر ادامه دارد، افزود: در 
این نمایشــگاه حدود 311 شرکت و 
ســازمان حضور دارند که حدود 90 
شــرکت دانش بنیان و اســتارت آپ 
هســتند که در این سال ها تحولات 
زیادی در حــوزه حمل و نقل ایجاد 
کردند، همچنین حدود 1۷ شــرکت 
خارجی برای بازدید از نمایشــگاه 

آماده شدند. 
در ایــن نمایشــگاه بنا شــده 
سازمان های وزارت راه و شهرسازی 
با ایجاد میــز خدمت با مردم ارتباط 
برقــرار کننــد. ایجــاد میزگردهای 

تخصصــی هــم نشــان می دهد که 
حمــل و نقل یک موضوع تخصصی 
اســت و می تواند سرمنشا خدمات 
 مناسب و تاثیرگذار در اقتصاد کشور 

باشد.
معــاون حمل ونقل وزارت راه 
و شهرســازی با تاکید بر تخصصی 
بودن حوزه حمــل و نقل بیان کرد: 
برای اینکه بتوانیم برای کشــورمان 
یک برنامه مشــخص داشته باشیم، 
در وزارت راه و شهرســازی، طرح 
جامع حمل و نقل تبییین خواهد شد 
و امیدواریم این طرح تا ســال 1402 
تدوین شــود تا اولویت های کشور 
بتوانــد بر اســاس چشــم اندازها و 
راهبردها، یک برنامه مشخص برای 

کشور داشته باشد.
افندی زاده با اشاره به چالش های 

حوزه حمل ونقل بیــان کرد: یکی از 
مــوارد مــورد توجــه وزارت راه و 
شهرسازی، استفاده از سرمایه گذاری 

بخش خصوصی است. 
اگر بتوانیم بخش خصوصی را 
بــه صورت فعال در بازار وارد کنیم، 
مانند کشــورهای پیشرفته می توانیم 
تحول های زیــادی ایجاد کنیم. این 
امر در توســعه و نوســازی ناوگان 
 و ایجــاد زیرســاخت ها تاثیرگذار 

است.
وی ادامــه داد: نکته عمده این 
اســت که چرا این موضوع در کشور 
مــا به کندی صورت مــی گیرد؟ آیا 
سرمایه کافی در کشور وجود ندارد؟ 
آیا تضمین لازم برای سرمایه گذاری 
نداریــم؟ آیا دیــد کافی و بلندمدت 
برای سرمایه گذاری وجود ندارد؟ با 

توجــه به این موارد تلاش شــده که 
در احکام دائمی کشور، موضوعات 
مربــوط به تامین ســرمایه گذاری و 
شرکت سرمایه گذاران در فعالیت های 
حمل و نقلی آورده شود تا آنها بتوانند 
با نگاه دائمی تر و تضمین بیشتری به 
ســرمایه گذاری نگاه کنند، همچنین 
تلاش شــد در برنامه هفتم توسعه، 
کــه برنامه پنــج ســاله و راهبردی 
 کشــور اســت، ایــن کار صورت 

بگیرد.
معــاون حمل و نقــل وزیر راه 
و شهرســازی با بیان اینکه ما باید به 
سمتی برویم که توسعه زیرساخت ها 
را به بخش خصوصی بسپریم، گفت: 
نگهــداری راه ها، توســعه ناوگان 
ریلــی و هوایی، دریایــی   جاده ای 
 می تواند با تامین منابع، تحول ایجاد 

کند. 
اســتفاده از فناوری هــا امروزه 
می تواند در حمل و نقل تاثیر بگذارد. 
با رویکردی که در دولت وجود دارد 
امیدواریم بتوانیم محل مناسبی برای 
سرمایه گذاری در حوزه زیرساخت، 
نــاوگان و هوشمندســازی فراهم 
کنیم. ایــن برنامه در احکام دائمی و 
برنامه هفتم هم ایجاد شــده تا زمینه 
اطمینــان در بخــش حمــل و نقل 
 ایجاد شــود و به آینده اطمینان داشته 

باشیم.

دبیرکل انجمن صنایع لوازم خانگی عنوان کرد:

چین و ترکیه، رقیب ایران در اوراسیا

معاون حمل ونقل وزارت راه و شهرسازی :

تاکید وزارت راه بر سرمایه گذاری بخش خصوصی است

 به کارگیری شرکت های دانش بنیان در دستور کار شرکت فرودگاه ها

پیش بینی ها حاکی از این مهم است که در تابستان سال آینده بازار خودرو منطقی تر شود و در بحث 
عرضه خودرو به مانند 4 سال قبل شویم. زمانی که عرضه افزایش پیدا کند قیمت  آن نیز متعادل 
می شود و با عرضه خودرو از سوی خودروسازان تقاضا برای خرید در بازار کاهش پیدا می کند.


